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Protokół Nr LII/22 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego   

VI kadencji 
odbytej w dniu 21 października 2022 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu otworzyła sesję o godzinie 09:00 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu, Sekretarza i Skarbnika Powiatu, 
Pana Mecenasa oraz wszystkich gości przybyłych na sesję szczególnie dyrektorów szkół 
i placówek oświatowych oraz Panią Marię Półrolnik i młodzież. 

 
Następnie Przewodnicząca Rady powiedziała, że Pani Maria Półrolnik będzie 

organizować Młodzieżową Radę, a następnie oddała głos Pani Marii Półrolnik. 
 
Głos zabrała Pani Maria Półrolnik i podziękowała za zaproszenie na sesję oraz 

za umożliwienie młodzieży szkolnej udziału w tej sesji, poinformowała, że młodzież, 
która przybyła  pochodzi z klasy humanistyczno-prawnej z drawskiego liceum 
ogólnokształcącego. Następnie Pani Maria Półrolnik powiedziała, że dzisiejszy udział 
w sesji umożliwi uczniom naukę prawa samorządowego w praktyce i ma nadzieje, że 
zajęcia praktyczne zachęcą,  zainteresują młodzież tą gałęzią prawa w przyszłości. 
Młodzież ta czy to podejmie studia prawnicze lub administracyjne, czy w przyszłości 
podejmie zatrudnienie w organach samorządu terytorialnego lub innych organach 
administracji publicznej jako aktywni ludzie będą uczestniczyć w życiu społeczności 
lokalnej i będą uczestniczyć w strukturach samorządu terytorialnego. Następnie Pani 
Maria Półrolnik podziękowała Pani Przewodniczącej, Panom Starostom, a także 
wydziałowi Biuro Rady Powiatu za pomoc, wsparcie i życzliwość. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, że zmarł Pan Andrzej 

Szwaja Radny Powiatu Drawskiego I kadencji, a następnie poprosiła wszystkich  
o powstanie, aby uczcić jego pamięć minutą ciszy.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 

że w sesji uczestniczy 13 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Nieobecni Radni: Marcin Krężel, Romuald Kurzątkowski, Mariusz Nagórski, 
Halina Samek. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Punkt 2 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do ustalenia porządku obrad sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

  

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

  

Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad LII sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

  

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

 

 Głos zabrał Starosta S.  Cybula, który w imieniu Zarządu złożył wniosek  
o uzupełnienie porządku obrad sesji, aby w pkt. 10 ppkt. i umieścić  projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego. Herb miałby 
być wykorzystany  na sztandarze 16 Wojskowego Oddziału Gospodarczego. Starosta 
poinformował, że jest to  prośba komendanta, aby wykorzystać herb Powiatu 
Drawskiego w sztandarze, ponieważ jedynie Rada Powiatu może wyrazić taką zgodę. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali tą uchwałę. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad LII sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
przegłosowania zmiany do porządku obrad. 

 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
13 głosami ,,za’’ przy 
  0 głosach  ,,przeciw’’ i 
  0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
przyjęła zmianę do porządku obrad polegającą na umieszczeniu w pkt. 10 ppkt.  
i projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu 
Drawskiego. 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z: LI sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 16 września 

2022 r. 
4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami – 

druk nr 2855. 
5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 
6. Trybuna obywatelska 
7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 
8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie powiatu drawskiego 

w roku szkolnym 2021/2022 – druk nr 2840 
9. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych dokonanych przez :  

a) Wojewodę – druk nr 2843; 
b) Starostę – druk nr 2844; 
c) Przewodniczącego Rady – druk nr 2845; 
d) Urząd Skarbowy – druk nr 2846, 2861      

      10.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) ustalenia liczby członków Zarządu Powiatu Drawskiego – druk nr 2818 
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b) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim – druk nr 2787; 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad przyznawania stypendiów 
socjalnych dla wychowanków internatów i burs – druk nr 2825; 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizację 
zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób 
niepełnosprawnych w 2022 roku – druk nr 2853; 

e) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego 
na rok 2022 – druk nr 2848; 

f) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2022 – druk nr 2849; 
g) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022 - 2037 – druk nr 2850; 
h) emisji obligacji – druk nr 2851; 
i) wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego- druk nr 

2864. 
 
     11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
     12. Komunikaty i sprawy różne. 
     13. Zakończenie sesji. 

 
 

Punkt 3 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do przyjęcia protokołu z LI sesji Rady Powiatu odbytej w dniu  
16 września 2022 r. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu oraz poinformowała Radnych, że protokół został 
wysłany drogą mailową. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała Radnych czy są uwagi do protokołu. 

Nikt z Radnych uwag nie zgłaszał. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania nad 
przyjęciem protokołu z LI sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu 16 września 
2022 r.  
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Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
13 głosami ,,za’’ przy 
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
przyjęła protokół z LI sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu 16 września 
2022 r. 
 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 4 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę  
S. Cybulę. 

 

  Głos zabrał Starosta S. Cybula, który poinformował, że każdy z Radnych 
otrzymał sprawozdanie z prac Zarządu. Starosta  poinformował, że w okresie między 
sesjami odbyły się 4 posiedzenia zarządu i jeżeli są pytania to bardzo chętnie odpowie. 

 

Treść sprawozdania Starosty z prac Zarządu stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy Radni mają pytania do protokołu?  

 

 Głos zabrała Radna G. Polak, która zapytała o pkt. 21  decyzję ustanawiającą 
prawo trwałego zarządu na rzecz Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku, obręb Czarne 
Małe, Łysinin oraz wiążących się pozycji 20, 22, 19. Radna G. Polak zapytała Starostę 
czy to dotyczy procedury, która pomoże pójść do przodu z  drogą Łysinin – Ostroróg.  

 Starosta S. Cybula powiedział, że zaraz odpowie, a następnie zapytał czy jeszcze 
są pytania. 

 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnemu J. Kozłowskiemu. 
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  Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który odniósł się pkt. 9  na str. 3 sprawozdania- 
dotyczy on podjęcia uchwał przez Zarząd, a konkretnie uchwały w sprawie dodatków 
motywacyjnych dla dyrektorów, punkt niżej są wyszczególnione dodatki funkcyjne,  
a o dodatkach motywacyjnych nie ma informacji. Radny J. Kozłowski poprosił  
o uzupełninie informacji.  

 Następnie Radny J. Kozłowski zadał pytanie dotyczące punktu 13, na str. 5 
sprawozdania, który mówi o normalizacji organizacji pracy w Starostwie. Radny  
J. Kozłowski poprosił o informację dotyczącą podział kompetencji Starostów. 

Kolejne pytanie, które zadał Radny J. Kozłowski dotyczyło pkt. 30 na 12 stronie 
sprawozdania-  Zarząd analizował godziny ponadwymiarowe i doraźne zastępstwa  
w placówkach oświatowych w Powiecie Drawskim i poprosił o takie zestawienie, 
wykaz, aby to była informacja dla Radnych jak kształtuje się ta sytuacja. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu udzieliła głosu Radnej B. Głowackiej. 

 Głos zabrała Radna B. Głowacka, która zadała pytanie dotyczące punktu 28, na 
stronie 11 sprawozdania, dotyczy to wniosku WOPR-u w Czaplinku o wsparcie 
finansowe remontu silnika łodzi ratowniczej w wysokości 15 000 zł. Radna  
B. Głowacka powiedziała, że wniosek został rozpatrzony negatywnie, wnioskodawca 
został poinformowany o złożeniu wniosku jako stowarzyszenie w następnym naborze 
wniosków o dotację w trybie ustawy o działalności pożytku publicznego  
i o wolontariacie, Radna zapytała w jakim zadaniu będzie mieścił się remont silnika. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu oddała głos Radnemu K. Korczyńskiemu. 

 Radny K. Korczyński zadał pytanie dotyczące punktu 34 na stronie  
12 sprawozdania, dotyczył on wykonania uchwały Rady Powiatu w zakresie czynnych 
placówek aptek. Radny K. Korczyński poprosił o doprecyzowanie na czym ma to 
polegać, ponieważ uchwała Rady Powiatu została podjęta z godzinami placówek 
dyżurujących  w dni świąteczne i wolne i została powierzona zarządowi do wykonania, 
a następnie zadał pytanie czy apteki, bądź niektóre apteki realizują, czy nie realizują 
tych zapisów prawa farmaceutycznego.  

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady i zapytała Radnych, czy są pytania do 
sprawozdania Pana Starosty. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Panu Staroście. 

 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który odpowiadając na pierwsze zapytanie 
Radnego J. Kozłowskiego dotyczące dodatków motywacyjnych dla dyrektorów szkół 
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powiedział, że dodatki motywacyjne dla dyrektorów zostały przyznane w jednej 
wysokości 2.112 zł, natomiast co do pozostałych dodatków funkcyjnych są  
w szczegółach wymienione w jakiej wysokości dla każdego z dyrektorów, brane były 
pod uwagę wielkość oddziałów w szkole, zaangażowanie, ale przede wszystkim zakres 
prac jeśli chodzi o wielkość szkoły- chodzi o liczbę oddziałów.  

Odpowiadając na drugie pytanie Radnego J. Kozłowskiego Starosta S. Cybula 
powiedział, że jest powołany Wicestarosta Pan Waldemar Włodarczyk, podział pracy 
jest taki że zadania oświatowe poprzedniego Wicestarosty przejął Wicestarosta 
Włodarczyk. Natomiast opieką społeczną i wszystko co jest z nią związane należy do 
zadań Starosty. Starosta powiedział, że wszystkie pozostałe wcześniej obowiązki 
obowiązują w pełnym zakresie w odniesieniu do Starosty i Wicestarosty. 

 Następnie Starosta S. Cybula w odpowiedzi na pytanie Radnej  
B. Głowackiej dotyczące wniosku WOPR-u w Czaplinku, powiedział, że WOPR 
Czaplinek wystąpił z wnioskiem o dofinansowanie remontu silnika i zgodnie z decyzją 
Zarządu nie mając środków do dyspozycji, bo my tych środków nie mamy, one zostały 
rozdysponowane i taka zapadła odpowiedź, natomiast trudno na ten moment powiedzieć 
z jakiego zadania można będzie można realizować remont silnika, wszystko to będzie 
zależeć od tego jak Rada Powiatu ustali priorytety na przyszły rok oraz jakie środki 
przyzna. 

 Wiceprzewodnicząca Rady B. Głowacka zabrała głos i powiedziała że skoro jest 
mowa o konkursach, to może pani specjalista do spraw współpracy z organizacjami 
pozarządowymi- Pani Joanna Kulesza odpowie, ponieważ jest obecna na sesji.  

 Starosta S. Cybula, że pani od organizacji pozarządowych nie odpowie, bo to 
będzie praca w komisjach przy przygotowaniu projektu budżetu i propozycji  
z podziałem środków i Zarząd Powiatu w swojej propozycji uwzględnił wzrosty na 
współpracę z NGO czyli stowarzyszeniami, organizacjami pozarządowymi, kwotę 
 o 10 % wyższą i trudno powiedzieć czy Rada to zaakceptuje czy nie, ale będziemy 
 o tym dyskutowali podczas posiedzeń komisji w przygotowaniu budżetu 
przyszłorocznego. 

 Wiceprzewodnicząca Rady zabrała głos i odpowiedziała, że jej pytanie dotyczyło 
z jakiego zadania, czy remont silnika będzie wchodził w grę jeżeli chodzi o konkursy  
w zadaniach publicznych, czy będzie można coś takiego ująć, kwota 15 tys.. to pokaźna 
kwota i czy możemy ją ująć.  

 Głos zabrał Starosta Stanisław Cybula, który odpowiedział Radnej B. Głowackiej 
że Pani Joanna nie odpowie, bo prace będą trwały w komisjach i przygotowany projekt 
budżetu będzie dotyczył, również współpracy z NGO. 

 Odpowiadając na zapytanie Radnego J. Kozłowskiego w sprawie godzin 
ponadwymiarowych, doraźnych zastępstw w szkołach- takie informacje uzupełnimy dla 
Radnych. 
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 Starosta S. Cybula w odpowiedzi na pytanie Radnego K. Korczyńskiego  
w sprawie wykonania uchwały Rady Powiatu w zakresie pracy aptek, powiedział, że 
Zarząd przyjął uchwałę Rady Powiatu do realizacji, natomiast w trakcie nastąpiła 
zmiana, ponieważ w trakcie jedna apteka została wyłączona, bo wycofała się  
z działalności, w związku z tym musimy zmienić harmonogram. Następnie Starosta 
powiedział, że apteki nie do końca godzą się z dyktum  Rady Powiatu, wszystko wynika 
z litery prawa, pozwoliliśmy aptekom, żeby oni sami zaproponowali w jakich godzinach 
chcą pełnić dyżury, czekamy na odpowiedź i w zależności od tego co będzie 
przedstawimy nowy projekt uchwały. 

 Następnie S. Cybula w odpowiedzi na pytanie Radnej G. Polak czy podjęte 
procedury usprawnią drogą Łysinin – Ostroróg poprosił o udzielenie informacji 
Wicestarostę W. Włodarczyka. 

 Wicestarosta W. Włodarczyk zabrał głos i powiedział, że jest to na takim etapie, 
że Zarząd jest przygotowany do zamiany tych gruntów, odbyło się spotkanie w urzędzie 
w Czaplinku z Nadleśniczym Bornego Sulinowa, na którym uzgodniono, że Pan 
Nadleśniczy zleca wytyczenie swojego odcinka drogi, który jest odcinkiem drogi, który 
nie jest wytyczony geodezyjnie i na podstawie decyzji o warunkach zabudowy, która 
będzie wydana przez urząd miejski przez gminę Czaplinek, nastąpi wtedy podział i to 
przygotowanie jeżeli będzie możliwe w tym roku chcielibyśmy całą procedurę zamknąć 
w tym roku, wszystko jest uzależnione  tylko od nadleśnictwa. Następnie Wicestarosta 
powiedział, że  zamiana ewentualnie będzie zrobiona przez 3 jednostki pomiędzy 
lasami, Urzędem a Starostwem, wtedy dogramy jednego właściciela, a my zobligujemy  
się do ewentualnej partycypacji w kosztach i później modernizacji tej drogi. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i zapytała, czy są jeszcze pytania do Starosty. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

Punkt 5 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski  
i zapytania Radnych. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o składanie interpelacji, wniosków  
i zapytań do Radnych. 

  Następnie oddała głos zgłaszającemu się Radnemu M. Tobiszewskiemu. 

 Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który zadał pytanie na jakim etapie jest 
realizacja zadań z ładu polskiego dotycząca centrum wytchnieniowego i stołówki  
w Kaliszu oraz jak wygląda sprawa rozliczenia robót dodatkowych na inwestycji drogi 
do Gudowa. 
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Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 6. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu zgłaszającemu się Radnemu Z. Chołujowi. 

 Głos zabrał Radny Z. Chołuj, który zapytał na jakim etapie realizacji lub 
przygotowań jest w planie inwestycja drogi Stara Studnica- Pepłówek-Poźrzadło. 

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 7. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu oddała głos zgłaszającej się Radnej G. Buczek. 

 Głos zabrała Radna G. Buczek, która zapytała się na jakim etapie ze strony 
powiatu jest przebudowa odcinka ul. Brzozowej w Złocieńcu, jak również ul. 5-marca 
z rondem oraz ul. Chopina. Następnie Radna zapytała o adaptację budynku w Mielenku, 
i jeżeli to jest kwota 17.500 .000 to jaki będzie wkład Powiatu Drawskiego. 

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 8. 

 

 Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział Staroście, że nie otrzymał 
odpowiedzi na wcześniejsze interpelacje. 

 Głos zabrała Przewodnicząca Rady, która przypomniała obecnym, że wszystkie 
wnioski i zapytania, interpelacje są składane na piśmie. 

 Radny J. Kozłowski odpowiedział Przewodniczącej Rady, że interpelacje były 
składane na piśmie. 

 Głos zabrała Przewodnicząca Rady i zapytała Radnych, czy mają jeszcze 
interpelacje, wnioski, zapytania. 

Nikt z Radnych więcej interpelacji i wniosków nie składał.  

 

Punkt 6 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z mieszkańców chciałby zabrać  
głos, zachęcając gości, szczególnie młodzież do składania wniosków zapytań. 

Nikt z obecnych głosu nie zabierał.  
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Punkt 7 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę Polak  
– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki 
 i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju odbyła 
jedno  posiedzenie w dniu 17 października bieżącego roku, obecnych było sześciu 
członków i dwóch członków było nieobecnych. Przewodnicząca Komisji omówiła  
w szczegółach tematykę posiedzenia. 

 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna spotkała się dwukrotnie. Pierwszy raz 20 września 
na kontroli planowej w Zarządzie Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim, gdzie 
kontrolowano jednostkę w dwóch zagadnieniach takich jak: wykonanie założonych 
zamierzeń remontowych dróg powiatowych w roku 2021, a także potrzeby remontowe 
dróg powiatowych oraz wykorzystanie posiadanego sprzętu specjalistycznego do 
utrzymania i remontu dróg w roku 2021. Opis czynności i efekty kontroli zawarte są  
w protokole kontroli, jednak konkluzja jest taka, że należy wesprzeć dążenia Zarządu 
Dróg Powiatowych do zakupu ciągnika, który spełniałby wymogi pracy ze 
specjalistycznym sprzętem oraz rębaka rozdrabniarki do likwidacji pozostałości po 
drzewach, użytkowane maszyny są ponad 20-letnie, zdezelowane i trudne do 
ewentualnych napraw ze względu na brak części, ponieważ producenci tych maszyn już 
nie istnieją. Drugi raz członkowie Komisji Rewizyjnej spotkali się na posiedzeniu 
komisji w dniu 20 października, zaproszonym gościem była Pani Naczelnik Wydziału 
Edukacji Izabela Krężołek, która przedstawiła informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych na terenie powiatu drawskiego w roku szkolnym 2021/2022. Pani 
Naczelnik omówiła projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zasad 
przyznawania stypendiów socjalnych dla wychowanków internatów i burs. Członkowie 
komisji zapoznali się i przeanalizowali projekty uchwał przygotowane na LII sesję Rady 
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Powiatu Drawskiego. Komisja nie uzgodniła i nie wydała wspólnej opinii 
przygotowanych materiałów. Członkowie komisji zatwierdzili przedstawiony przez 
przewodniczącego komisji protokół z kontroli planowej w Zarządzie Dróg 
Powiatowych w Drawsku Pomorskim. Zgłoszona także i przegłosowano wniosek  
o spotkanie się komisji celem przeanalizowania udostępnionego na wniosek komisji 
protokołu z kontroli starostwa w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku 
Pomorskim. Wstępnie ustalono termin spotkania na 25 października godzinę 14:00. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką i złożenie 
sprawozdania.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że Komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu  
19 października 2022 r. W posiedzeniu wzięło udział 6 członków, a jeden członek 
komisji S. Cybula był nieobecny. Głównymi tematami wiodącymi była informacja  
z wykonania programu wykonania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 
powiatu drawskiego na lata 2015-2032 oraz diagnoza zdrowotna Powiatu Drawskiego. 
W dalszej kolejności Komisja zapoznała się z informacjami z wykonania programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu powiatu drawskiego na lata 
2015- 2032 oraz diagnozą zdrowotną Powiatu Drawskiego. Informacje z wykonania 
Programu usuwania azbestu, wyrobów zawierających azbest z terenu powiatu 
drawskiego na lata 2015-2032 omówiła Pani Monika Wołczecka-Romanko z Wydziału 
Ochrony Środowiska, natomiast diagnozę zdrowotną Powiatu Drawskiego omówiła 
Jolanta Banaszek Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych. Wnioski, które 
sformułowali Radni na posiedzeniu Komisji to zapytanie w sprawie przyczyn oraz 
możliwości zaradczych przekładania planowanych wizyt kardiologicznych w poradni 
kardiologicznej w Drawsku Pomorskim i możliwości wykonania USG piersi w ramach 
prowadzonej akcji profilaktycznej -Radny M. Nagórski złożył wniosek o podjęcie 
rozmów z wojewodą zachodniopomorskim w sprawie możliwości zmiany siedziby 
Powiatowego Dziennego Domu Samopomocy. Radny K. Korczyński złożył zapytanie 
o planowane podejmowane działania zmierzające do utworzenia rezerwowego źródła 
wody na wypadek awarii sieci. W dalszej kolejności Przewodnicząca Komisji 
powiedziała, że złożyła 2 wnioski do budżetu na 2023 r. takie jak, przebudowa drogi 
wraz z poszerzeniem i wykonaniem sieci deszczowej drogi powiatowej 1960Z 
Darskowo-Złocieniec oraz drugi wniosek dotyczący poszerzenia powierzchni na 
świadczenia rehabilitacyjne w szpitalu w Drawsku Pomorskim. W sprawach bieżących 
Radni poruszyli temat bezpieczeństwa mieszkańców, gdzie między innymi wyznaczono 
punkt dystrybucji tabletek z jodkiem potasu oraz budowli budynku na terenie powiatu 
drawskiego, które mogłyby służyć ochronie i schronieniu mieszkańcom w sytuacjach 
kryzysowych- w posiedzeniu uczestniczył naczelnik wydziału Zarządzania 
Kryzysowego Pan Jacek Żychliński. Omówiono konieczność zmiany uchwały  
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o dyżurach aptek na terenie powiatu drawskiego. Następnie Wiceprzewodnicząca Rady 
powiedziała, że Radny Z. Chołuj zawnioskował o udostępnienie materiału członkom 
komisji z kontroli PCPR. Następnie omówiono materiały i projekty uchwał na druku 
2787 i 2853, ma tym zakończono posiedzenie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Henryka 
Szretę w zastępstwie Przewodniczącego Komisji Oświaty, który jest nieobecny. 

Głos zabrał Henryk Szreta – członek Komisji Oświaty, który powiedział, że 
Komisja Oświaty odbyła jedno posiedzenie między sesjami w dniu 19 września 2022 r. 
W posiedzeniu uczestniczyli zaproszeni dyrektorzy wszystkich szkół publicznych  
i placówek oświatowych prowadzonych przez Powiat Drawski. Gościem komisji byli, 
także Wicestarosta W. Włodarczyk oraz Naczelnik Wydziału Edukacji Pani Izabela 
Krężołek, która przedstawiła informację o stanie realizacji zadań oświatowych na 
terenie powiatu drawskiego w roku szkolnym 2021-2022. Radny H. Szreta powiedział, 
że Pani Naczelnik Wydziału Edukacji omówiła przygotowywany projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie zasad przyznawania stypendiów socjalnych dla 
wychowanków internatów i burs. Dyrektorzy szkół i placówek przedstawili zadania 
inwestycyjne i remontowe, które udało się zrealizować w roku szkolnym 2021-2022, 
przedstawili dalsze potrzeby remontowe w swoich szkołach oraz troskę o sytuację 
budżetową swoich placówek, odnieśli się także do zagadnień ujętych w informacji 
oświatowej, przedstawionej przez Panią Naczelnik Wydziału Edukacji. Wyjaśnień  
o stanie budżetu na zadania oświatowe i jego założeń udzielał Pan Wicestarosta  
W. Włodarczyk. Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała obradujących o stanie 
przygotowań do powołania Młodzieżowej Rady Powiatu Drawskiego. Członkowie 
komisji zapoznali się i przeanalizowali materiały i projekty uchwał przygotowane na 
LII sesję Rady Powiatu Drawskiego. Komisja nie uzgadniała i nie wydała wspólnej 
opinii przygotowanych materiałów, a członkowie komisji będą indywidualnie głosować 
na sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marka Banaszka i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Marek Banaszek - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, który powiedział, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji w okresie między 
sesyjnym odbyła 2 posiedzenia, pierwsze 4 października. Tematem posiedzenia było 
rozpatrzenie skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Drawsku Pomorskim. Skarga składała się z 3 zarzutów: niewłaściwego traktowania 
skarżącej przez pracowników PCPR oraz braku porozumienia skarżącej z rodziną 
zastępczą w zakresie kontaktów z dziećmi. Zgodnie z art. 232 ustawy z 1960 r. zostało 
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to przekazane dla Pani Dyrektor do rozpatrzenia. Trzeci zarzut dotyczący kontaktowania 
się Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim z sędzią 
Sądu Rejonowego z Wydziału Rodzinnego i Nieletnich w Drawsku Pomorskim 
 i wyrażenie w jego obecności niechlubnych opinii na temat skarżącej zostanie 
przekazany do Rady Powiatu, gdyż Rada Powiatu zgodnie z artykułem 229 ust. 4 
rozpatruje takie skargi. Komisja w dniu 4 października złożyła wniosek o udostępnienie 
członkom komisji protokołu z kontroli w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, 
która została przeprowadzona przez zespół kontrolny Starostwa. Drugie posiedzenie 
odbyło się w dniu 20 października 2022 r. tematem posiedzenia było rozpatrzenie 
wniosku Komendanta 16 Wojskowego Oddziału Gospodarczego w Drawsku 
Pomorskim dotyczącego wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego 
poprzez zamieszczenie go na fladze sztandaru 16 Wojskowego Oddziału 
Gospodarczego. Komisja opiniowała również materiały na dzisiejszą sesję Rady 
Powiatu Drawskiego. 

 

Punkt 8 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych na terenie powiatu drawskiego w roku szkolnym 2021-2022. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Izabelę Krężołek 
Naczelnika Wydziału Edukacji o przedstawienie informacji. 

Głos zabrała Pani Naczelnik Wydziału Edukacji, która powiedziała, że 
informacja szczegółowa została szczegółowo przedstawiona na posiedzeniach komisji, 
natomiast Pani Naczelnik chciała przedstawić kilka informacji i slajdów z prezentacji, 
które uzupełnia materiał. Powiat Drawski jest organem prowadzącym dla 8 szkół  
i placówek oświatowych, mamy 4 zespoły szkół, w których zgrupowane są szkoły 
ponadpodstawowe i mamy również Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną, 
Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy, Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego  
i Ustawicznego oraz Zespół Placówek Edukacyjno-Terapeutycznych  
w Bobrowie. Następnie Pani Naczelnik pokazała slajd zawierający wykres z informacją 
o liczbie uczniów we wszystkich szkołach i placówkach oświatowych, które prowadzi 
Powiat Drawski od momentu jego powstania. Na slajdzie widać tutaj pewne wydarzenia, 
które miały miejsce w historii oświaty w roku 2001, 2002, kiedy powstały gimnazja,  
a szkoły podstawowe zostały skrócone do 6 letnich, szkoły ponadpodstawowe stały się 
szkołami ponadgimnazjalnymi. To jest rok, w którym nie odbył się nabór do szkół 
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ponadgimnazjalnych wtedy, natomiast niż demograficzny robił swoje i widać trend 
zdecydowanie malejący i mamy rok 2018, kiedy prowadzony był nabór z tak zwanego 
podwójnego rocznika, czyli do szkół na podbudowie szkoły podstawowej oraz 
gimnazjum. Następnie Naczelnik Wydziału Edukacji powiedziała, że widać to, że na 
przestrzeni kilku lat ta liczba uczniów wzrasta. W dalszej kolejności przedstawiła 
informacje na slajdzie jak kształtowała się na przestrzeni lat liczba uczniów klas  
pierwszych w poszczególnych szkołach. Następnie Pani Naczelnik Edukacji zwróciła 
uwagę, że każdy kolejny niż demograficzny jest głębszy od poprzedniego, a każdy 
kolejny wyż demograficzny jest niższy od poprzedniego. Wyż demograficzny z końca 
lat 50 to była liczba urodzeń prawie 800 000 rocznie,  a dzisiaj od kilku lat nie jesteśmy 
wstanie przebić się przez liczbę 400 000 w skali roku. Pani Izabela Krężołek 
powiedziała, że materiał zawiera informacje o wynikach egzaminów zewnętrznych  
i przedstawiła informacje o zdawalności egzaminu maturalnego w skali Polski 
 i województwa, jak i w skali Powiatu Drawskiego. Te dane są podzielone na 
zdawalność ogółem, zdawalność w liceach i technikach,  te dane są po poprawkach 
sierpniowych. W materiale zostały omówione informacje ogólne, kadra pedagogiczna, 
uczniowie w poszczególnych szkołach na przestrzeni ostatnich 10 lat, wyniki naboru do 
szkół ponadpodstawowych, finanse szkół ponadpodstawowych, działalność Poradni 
Psychologiczno- Pedagogicznej w Drawsku Pom., działalność Młodzieżowego Ośrodka 
Wychowawczego w Czaplinku, działalność Powiatowego Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego, wyniki egzaminów zewnętrznych, współpraca 
międzynarodowa szkół, projekty realizowane przez szkoły prowadzone [rzez Powiat 
Drawski, informacja o wynikach nadzoru pedagogicznego sprawowanego przez 
kuratora oświaty oraz osiągnięcia uczniów szkół w roku szkolnym 2021/2022.  

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady, zapytała czy Radni mają pytania do 
omówionego materiału? 

Głos zabrał Wicestarosta W. Włodarczyk,  który poinformował, że chciał się 
odnieść do materiału, który Państwo otrzymaliście na stronie 16 i 17, mianowicie 
wykresów nr 10, 11 -dotyczą porównania kosztów kształcenia i subwencji w roku 2021 
w przeliczeniu na  jednego ucznia, \te tabele zostaną zmienione, ponieważ wkradł się tu 
dość duży błąd, bo nie uwzględniliśmy w tych tabelach  PCKZiU, wiemy, że w układzie 
kształcenia zawodowego subwencja jest naliczona na ucznia, musimy to wyodrębnić 
 i pokazać Państwu  jakby sposób innego podziału. Część tych środków przejdzie  
w przeliczeniu na jednego ucznia na PCKZiU, a to niestety pomniejszy nam część 
subwencji w tych zespołach i wykres będzie się kształtował inaczej. 
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Naczelnik Edukacji zabrała głos i poinformowała, że ten wykres zostanie 
skorygowany o inwestycje. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
przedstawionego materiału?. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

Punkt 9 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przejdą do kolejnego punktu, jakim jest informacja z analizy oświadczeń 
majątkowych dokonanej przez Wojewodę, Starostę, Przewodniczącego Rady i Urząd 
Skarbowy.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Urząd Skarbowy niestety nie 
dał nam dokumentów i przeczytała swoją analizę z oświadczeń majątkowych.  

Analizę oświadczeń majątkowych dokonanych przez Wojewodę stanowi załącznik 
nr 11 do protokołu. 

Analizę oświadczeń majątkowych złożonych Staroście stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 

Analizę oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Powiatu 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę. 

Głos zabrał Starosta S. Cybula poinformował, że w informacji zostały 
przedstawione oświadczenia majątkowe 89 osób, które takie oświadczenia powinny 
złożyć, są to zwykłe uchybienia i nie ma podstaw do kierowania do organów ścigania 
w wyniku analizy tych oświadczeń.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że analiza z oświadczeń 
majątkowych dokonanych przez Urząd Skarbowy zostanie Radnym przesłana później.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 15 minut przerwy. 
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Punkt 10 
 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku, jakim jest podjęcie 
uchwał. 

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podęcia 

uchwały w sprawie ustalenia liczby członków Zarządu Powiatu Drawskiego.  
 
 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który poinformował, że w ubiegłym tygodniu 

przyszło pismo od Wojewody Zachodniopomorskiego, abyśmy się określili w jakiej 
liczbie chcemy, aby Zarząd miał pracować, w składzie 4 lub w 5 osobowym. Rada 
Powiatu w 2018 r. podjęła uchwałę, że Zarząd będzie pracował w 5 osobowym składzie, 
w związku z tym skoro liczba członków Zarządy się zmniejszyła, to zachodzi potrzeba 
zmiany tej uchwały.  

 
 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 

Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia liczby członków Zarządu 
Powiatu Drawskiego. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do 

projektu uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   12 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LII/342/2022 w sprawie ustalenia liczby członków Zarządu Powiatu 
Drawskiego. 

Jeden Radny C. Turczyk nie głosował.  
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Pana Marka 
Banaszka- Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Głos zabrał M. Banaszek- Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji, 
który powiedział, że pismem z dnia 23 sierpnia 2022 r. wpłynęła skarga wraz  
z nagraniem na działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku 
Pomorskim. Skarga dotyczyła 3 zarzutów: niewłaściwego traktowania skarżącej przez 
pracowników Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim, braku 
porozumienia skarżącej z rodziną zastępczą w zakresie kontaktów z dziećmi, a także 
kontaktowania się Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku 
Pomorskim z sędzią Sądu Rejonowego Wydziału Rodzinnego i Nieletnich w Drawsku 
Pomorskim i wyrażenia w jego obecności niepochlebnych opinii na temat skarżącej. Na 
podstawie art. 232 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kpa (Dz. U. z 2001 r. pozycja 735 
ze zmianami) skarga w zakresie 2 pierwszych zarzutów, czyli niewłaściwego 
traktowania skarżącej przez pracowników Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Drawsku Pomorskim oraz braku porozumienia skarżącej z rodziną zastępczą  
w zakresie kontaktów z dziećmi została przekazana do rozpatrzenia dla Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim. Natomiast zgodnie  
z artykułem 229 punkt 4 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kpa organem właściwym do 
rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań lub działalności kierowników jednostek 
organizacyjnych jest Rada Powiatu, dlatego trzeci zarzut dotyczący kontaktowania się 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim z sędzią 
Sądu Rejonowego z Wydziału Rodzinnego i Nieletnich w Drawsku Pomorskim  
i wyrażenia w jego obecności niepochlebnych opinii na temat skarżącej zostanie 
rozpatrzony przez Radę Powiatu. Biorąc pod uwagę stanowisko Dyrektora 
Powiatowego Centrum w Drawsku Pomorskim, dokumentację dołączoną do sprawy, 
obowiązujące przepisy prawa, należy stwierdzić, że skarga na działalność Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim w przedmiocie 
zarzutu kontaktowania się Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Drawsku Pomorskim z sędzią Sądu Rejonowego z Wydziału Rodzinnego i Nieletnich 
w Drawsku Pomorskim i wyrażenia w jego obecności niepochlebnych opinii jest 
bezzasadna. Wobec powyższego zasadne jest podjęcie uchwały w przedmiotowej 
sprawie. 

Przewodnicząca Rady zabrała głos i zapytała Radnych, czy są pytania do 
Przewodniczącego Komisji. 
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Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że nie będzie odczytywała całego 
projektu uchwały, ponieważ są w niej nazwiska i Radni ją otrzymali, natomiast 
uzasadnienie do uchwały przeczytał Przewodniczący Komisji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała się Radnych czy mają pytania do 
projektu uchwały. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   12 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LII/343/2022 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim. 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad przyznawania stypendiów socjalnych 
dla wychowanków internatów i burs. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do projektu uchwały Panią 
Izabelę Krężołek Naczelnika Wydziału Edukacji. 

 Głos zabrała Pani Naczelnik Edukacji, która powiedziała, że Rada Powiatu 
Drawskiego prawie 20 lat temu podjęła decyzję o wprowadzeniu programu 
stypendialnego dla uczniów zamieszkujących w internatach i w bursach. Stypendium 
pokrywające częściowo bądź całości koszty wyżywienia. Ostatnia zmiana progu 
dochodowego odbyła się w 2014 r. i te wszystkie dynamiczne zmiany, które następują 
na rynku wynagrodzeń, na rynku pracy powodują, że zawarte w naszej uchwale progi 
dochodowe nie oddają sytuacji rzeczywistej. W związku z tym zaproponowaliśmy 
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wzrost tych progów w każdej kategorii o 100%. W związku z tym, że jest to akt prawa 
miejscowego więc termin wejścia w życie trochę się oddali, oczywiście w przypadku 
przyjęcia przez Wysoką Radę. Planujemy, że według nowych progów dochodowych te 
stypendia będą przyznawane od drugiego semestru obecnego roku szkolnego. Mamy też 
oszacowane skutki finansowe i zaplanowane w budżecie na 2023 r. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i spytała, czy Radni 
mają pytania do projektu uchwały. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   13 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LII/344/2022 zmieniającą uchwałę w sprawie zasad przyznawania 
stypendiów socjalnych dla wychowanków internatów i burs. 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu  poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych w 2022 roku. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do projektu uchwały Panią 
Kamilę Kowalik- Zastępcę Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Drawsku Pomorskim. 

 Głos zabrała Pani Kamila Kowalik – Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie, która powiedziała, że prezentowany projekt uchwały dotyczy 
podziałów środków PFRON w zakresie zadań z rehabilitacji społecznej. Z uwagi na 
zainteresowania osób niepełnosprawnych, likwidacją barier architektonicznych 
proponujemy dokonać przesunięć pomiędzy zadaniami z rehabilitacji społecznej  
i kwotę 7240 zł z zadania dotyczącego dofinasowania uczestnictwa osób 
niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych i kwotę 29 000 zł  
z zadania dotyczącego dofinansowania do zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny  i środki 
pomocnicze, czyli łączną kwotę 36.240 zł przesunąć na zadania związane  
z dofinansowaniem likwidacji barier architektonicznych. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do projektu 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 Przewodnicząca Rady odczytała projekt zmieniający uchwałę w sprawie 
podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej 
oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych w 2022 roku i poinformowała, że Radni 
przystąpią do głosowania projektu uchwały.  

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   13 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LII?345/2022zmieniającą uchwałę w sprawie podziału środków 
PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie 
osób niepełnosprawnych w 2022 roku. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2022. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią Joannę 
Andrykowską- Skarbnika Powiatu. 

 Głos zabrała Pani J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 
uchwała o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego na rok 
2022 dotyczy § 7, który mówi o ustalaniu się limitu zobowiązań z tytułu zaciągniętych 
kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych na pokrycie 
występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu jednostki samorządu 
terytorialnego do kwoty 2 mln zł oraz doprecyzowanie punktu 2 emisja obligacji na 
sfinansowanie planowanego deficytu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań  
z tytułu kredytów i emitowanych papierów wartościowych do kwoty 2 mln 500 tys. zł. 
W wersji pierwotnej uchwalonego budżetu w § 7 punkt 2 był zapis o możliwości 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego do kwoty 2 mln 500 tys. zł. W związku z tym, 
że procedura dotycząca przetargu na kredyt hipoteczny jest bardziej dogłębna i dłuższy 
proces tych przygotowań jest do zaciągnięcia kredytu, natomiast procedura przy emisji 
obligacji stwarza możliwości szybszego osiągnięcia finansowego w zaciągnięciu 
zobowiązań długoterminowych.  
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 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania.  
 
 Radny M Tobiszewski zabrał głos i zapytał czy dobrze rozumie, że my zaciągamy 
kredyt i wypuszczamy obligacje? 
 
 Głos zabrała Pani Skarbnik, która powiedziała, że nie, jest sprecyzowane, że to 
będzie emisja obligacji. W wersji pierwotnej była informacja o kredycie 
długoterminowym, natomiast tutaj jest sprecyzowane, że będzie to emisja obligacji. 
 
 Przewodnicząca Rady Powiatu  spytała Radnych, czy mają pytania do uchwały? 
 
 Nikt z Radnych głosu nie zabrał. 
 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do  
 
Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   11 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LII/346/2022 o zmianie uchwały  w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Drawskiego na rok 2022. 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu  powiedziała, że kolejnym punktem porządku 
obrad jest podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 
2022. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią Joannę 
Andrykowską- Skarbnika Powiatu . 

Głos zabrała Pani J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 
zmiany w planie dochodów budżetowych Powiatu Drawskiego wynikają, że 
zwiększonych dochodów otrzymanych z Ministerstwa Finansów, jest to kwota 6 mln 76 
tys. 607 zł i 20 gr jako dodatkowe dochody z tytułu PIT na rok 2022. Ponadto  
z krajowego funduszu krajowego z przeznaczeniem na kształcenie ustawiczne 
pracowników i pracodawców w Starostwie jest to kwota 7000 zł. Dochody z tytułu 
świadczenia rodzinnego dla obywateli z Ukrainy, opiekuna tymczasowego w kwocie 
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224 zł. Również Krajowy Fundusz Szkoleniowy w kwocie 27 816 zł, które otrzyma 
Dom Pomocy Społecznej w Darskowie. Dochody Starostwa z tytułu kar z usunięcia 
drzew w kwocie 135.980 zł oraz 13.790 zł z tytułu odszkodowania wynikające z umów 
otrzymanych z PZU za uszkodzone mienie. Zmniejszenie planów dochodów o kwotę 
848.000,84 zł w związku z odstąpieniem od zadań inwestycyjnych przez Powiat i gminy 
ościenne z powodu sytuacji finansowej jaka jest na rynku krajowym, nieadekwatna do 
tego co posiadanie środków przez jednostki samorządów terytorialnego. Następnie 
Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza w Drawsku Pomorskim, gdzie też następuje 
zwiększenie planów dochodów na kwotę 3.000 zł, które to jednostka dostała z Zakładu 
Ubezpieczeń Społecznych na wyprawki szkolne, Zespół Placówek Edukacyjno-
Terapeutycznych, zwiększenie planów dochodów o kwotę 137.500 zł otrzymanych  
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację projektu 
„Rehabilitacja 25 plus” oraz kwota 3.436,90 zł, jest to zwiększenie planów dochodów  
z tytułu otrzymanego odszkodowania przez Zespół Szkół w Czaplinku. Ponadto 
dokonuje się zmian w planie wydatków budżetowych w wyniku otrzymanych 
dochodów i zmniejszenia dochodów, zgodnie z ich przeznaczeniem oraz zmian w planie 
wydatków na wniosek kierowników jednostek, naczelników wydziału otrzymanych 
środków. Wydział Edukacji dokonuje zmian w planie wydatków swojego wydziału na 
kwotę 340.000 zł, jest to zwiększenie planów wydatków na dotację dla szkół 
niepublicznych oraz przeniesienie wydatków z Wydziału Edukacji do jednostek 
oświatowych, związane jest to z nagrodami z okazji dnia edukacji narodowej.  
W Wydziale Finansowym jest zwiększenie planów wydatków o kwotę 6.076.607,20 zł. 
Część z tej kwoty została rozdysponowana do jednostek oświatowych na 
wynagrodzenia i zapłatę zobowiązań z tytułu zakupu energii i usług. Pozostała część 
kwoty z 6.000.000 zł dalej pozostaje w Wydziale Finansowym do rozdysponowania na 
kolejne miesiące, aby zapewnić zapłatę zobowiązań z tytułu wynagrodzeń, zakupu 
energii i pozostałych usług. Wydział Inwestycji, zmiany w planie wydatków związane 
są z otrzymanymi środkami z tytułu odszkodowań i przeznaczone są na inwestycje oraz 
zakup energii usług i materiałów, jest to kwota 149.770 zł czyli kwotę, którą przyjęliśmy 
z tytułu kary i odszkodowań 135.000 zł w części jest przeznaczona na zadania 
inwestycyjne z Ochrony Środowiska. Wydział Rozwoju i Promocji Powiatu są zmiany 
zabezpieczające płatności w związku z jubileuszem 20-lecia współpracy Powiatu 
Drawskiego z Powiatem Segeberg oraz pokrycie kosztów nieodpłatnego użyczenia hali 
sportowej w Zespole Szkół w Złocieńcu na organizację charytatywnego turnieju, jest to 
kwota, którą Pani Naczelnik zmienia z przeznaczeniem to 18.062 zł. Dom Pomocy 
Społecznej, zmiany w planie wydatków dotyczą zakupu maszyny czyszczącej oraz 
środków otrzymanych z Krajowego Funduszu Szkoleniowego na ogólną kwotę 15.921 
zł. Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy i zmiana w planie wydatków dotyczy 
zabezpieczenia środków na wypłatę świadczeń oraz badań lekarza medycyny pracy dla 
uczennic oraz badania wody, jest to kwota 3.000 zł. Powiatowe Centrum Kształcenia 
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Zawodowego Ustawicznego, zmiana w planie wydatków dotyczy zabezpieczenia 
wydatków dotyczących składek ZUS, wynagrodzeń, składek PFRON na kwotę 192.600 
zł. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie gdzie jest zmiana między paragrafami, 
działami na kwotę 70.576 zł zabezpieczająca świadczenia dla rodzin z pieczy zastępczej 
oraz świadczeń dla dzieci, składek ZUS i wynagrodzeń pracowników. Zespół Szkół  
w Czaplinku, zmiany w planie dotyczą zapłaty za wyżywienie uczniów przebywających 
w tej jednostce, jest to kwota 11.500 zł oraz Zespół Szkół w Kaliszu Pomorskim, gdzie 
jest kwota zmian 78.970 zł zabezpieczającą wypłatę wynagrodzeń pracowników, 
składek ZUS oraz umów zleceń. 

Przewodnicząca Rady zapytała Radnych czy są pytania do Pani Skarbnik. 

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która zadała pytanie do pierwszego punktu 
litery  g  - dotyczy zmniejszenia planu dochodu 848.084 zł w związku z odstąpieniem 
zadań inwestycyjnych przez Powiat i Gminy ościenne, czyli gminę Złocieniec, bo 
chodzi o inwestycję ronda w gminie Złocieniec z powodu niekorzystnej sytuacji 
finansowej na rynku krajowym, chciałabym się dowiedzieć co dalej z tą kwotą. 

Głos zabrała Pani Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że kwoty nie 
otrzymaliśmy, natomiast była podpisana umowa dwustronna i poszło zawiadomienie, 
że niestety musimy zrezygnować z tego zadania inwestycyjnego.  

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który  powiedział, że mieliśmy planowali tą 
inwestycję i wtedy pierwotny nasz koszt oszacowany był na niewiele ponad 900 000 zł. 
Po ogłoszeniu przetargu okazało się, że ta inwestycja będzie kosztowała ponad  
1 600 000zł i wtedy po rozmowie z gminą i my sami stwierdziliśmy, że nie mamy takich 
środków, bo dofinansowanie mogliśmy otrzymać tylko w kwocie niecałe pół miliona zł, 
a więc musielibyśmy wygospodarować 1 100 000 zł, czyli po 550 000 zł w zaokrągleniu 
przez każdą jednostkę i ani gminy, ani nas nie było stać, w związku z tym wycofaliśmy 
i poinformowaliśmy Pana Wojewodę, że nie będziemy realizować tego przedsięwzięcia. 
Natomiast planujemy szerzej z drogami dojazdowymi ponownie złożyć taki wniosek. 
Wniosek ten został złożony, tak jak mówił Wicestarosta i tutaj chcemy rozszerzyć ten 
projekt nie tylko o same rondo, ale także drogi dojazdowe i to będzie kwota znacznie 
większa i możliwość dofinansowania w połowie, czyli 1 750 000, ponieważ 
włączyliśmy do tego projektu ulicę Chopina i deszczówkę.  

Przewodnicząca Rady zapytała Radnych czy są pytania. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rad Powiatu odczytała projekt uchwały w sprawie zmian  
w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2022, następnie poinformowała, że Radni 
przystąpią do głosowania uchwały.  
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Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   11 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LII/347/2022 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na 
rok 2022. 

 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i powiedziała, że Radni przejdą do kolejnego 
punktu porządku obrad jakim jest podjęcie uchwały o zmianie uchwały Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022 – 2037. 

 Następnie poprosiła Panią Skarbnik o komentarz do projektu uchwały. 

 Głos zabrała Skarbnik Powiatu Drawskiego, która powiedziała, że wieloletnia 
prognoza finansowa Powiatu Drawskiego na lata 2022-2037 prezentuje całość uchwał, 
które w poprzedniej sesji wrześniowej do dnia dzisiejszego nastąpiły zmiany w planie 
dochodów i wydatków, jak i również przedsięwzięć, które Powiat Drawski realizuje. 
Tabelka nr 1 zmiany w dochodach i wydatkach prezentuje całość, dostosowuje 
wieloletnią prognozę finansową do zmian w budżecie, które na dzisiejszej sesji zostały 
podjęte. Ponadto dopisuje się w programach wieloletniej prognozy finansowej zadanie, 
które już istnieje, ale uwzględnia się o kwotę lat następnych, a konkretnie o rok 2023  
i jest to rehabilitacja 25 plus. Kwota która jest zaplanowana i podpisana jest umowa na 
realizację tego zadania to 165. 000 zł w roku 2023. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy Radni mają pytania do Pani Skarbnik. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu przeczytała projekt uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 
2022-2037  

Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
   10 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     2 głosach „wstrzymujących się” 
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podjęła uchwałę Nr LII/348/2022 o zmianie uchwały  w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022 – 2027. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i powiedziała, że Radni przejdą do kolejnego 
punktu porządku obrad jakim jest podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji. 

 Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Panią Skarbnik 
Powiatu Drawskiego. 

 Głos zabrała Pani Skarbnik powiatu, która powiedziała, że następnym krokiem 
w procedurze emisji obligacji po uchwale budżetowej i wieloletniej prognozie 
finansowej jest uchwała Rady Powiatu w sprawie emisji obligacji. W związku z tym 
taka uchwała została sporządzona, zapisy w uchwale jasno określają kwotę, sposób 
emisji obligacji. Terminy rat emisji obligacji zostały zawarte w uchwale, jak również 
określone zostało oprocentowanie naliczane od emisji obligacji, aby móc zaciągnąć 
takie zobowiązanie i emitować obligacje potrzebna jest uchwała w sprawie emisji 
obligacji. Następnie Skarbnik Powiatu Drawskiego powiedziała, że na dzień dzisiejszy 
za 3 kwartały nasze zobowiązania z tytułu emisji obligacji zaciągniętych kredytów 
wynoszą 25.305.894 zł i jeżeli po tej uchwale Rada Powiatu zdecyduje się na emisję 
obligacji w kwocie 2.500.000 zł będzie to dług w wysokości 27.805.894 zł w stosunku 
do posiadanych dochodów będzie to dług w wysokości ponad 25 % budżetu. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Radnych czy mają pytania. 

 Następnie Przewodnicząca Rady udzieliła głosu zgłaszającemu się Radnemu  
J. Kozłowskiemu. 

 Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który zadał pytanie ile będzie kosztowało 
wykupienie tych obligacji i czy znamy  koszt tego przedsięwzięcia. 

 Skarbnik Powiatu - Pani J. Andrykowska odpowiedziała, że sporządzając taką 
prognozę sugerowała się oprocentowaniem  WIBOR-u sześciomiesięcznego, który jest 
zawarty zapisany w paragrafie o emisji obligacji, przyjęłam 7,21% w skali roku. Na 
dzień dzisiejszy za cały rok emitowanych papierów wartościowych, które Powiat 
zaciągnął spłacamy około 400. 000 zł. Oczywiście ta kwota po zaciągnięciu nowych 
zobowiązań, wyemitowaniu obligacji będzie większa. Myślę, że uplasujemy się  
w kwocie 470. 000 zł rocznie, nie mniej jednak to jest tylko założenie na dzień dzisiejszy 
i liczę że stopy procentowe spadną. 
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 Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który zapytał Panią Skarbnik czy jakby nie 
zdecydowali się na emisję obligacji, to czy zamkniemy budżet tegoroczny, innymi 
słowy czy instytucje powiatowe będą normalnie funkcjonować gdybyśmy nie emitowali 
obligacji. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że na to pytanie Radnego  
J. Kozłowskiego odpowie Pan Starosta. 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że my tą kwotę zapisaliśmy 
najpierw w projekcie i budżecie uchwalonym na ten rok, po stronie dochodowej i po 
stronie  wydatkowej. Dlaczego teraz dopiero o tym rozmawiamy, bo zastanawialiśmy 
się czy jesteśmy w stanie sfinansować potrzeby tegoroczne i nie ukrywam, że po 
uszczerbku tego budżetu w wyniku przekazywania niższych kwot PIT- owskch, 
zmniejszenia subwencji oświatowej, rosnących kosztów energii elektrycznej, 
niedoszacowanych dochodów z tytułu zmniejszonych stawki PIT-owskiej od lipca 
 z 17% do 12% uznaliśmy, że po otrzymanej decyzji, o której mówiła Pani Skarbnik  
w wysokości 6.076.000.zł nie jesteśmy w stanie zbilansować  potrzeb głównie oświaty 
i stąd propozycja jest, aby tą uchwałę z jednej strony zrealizować, a z drugiej strony 
rozpisana jest w trzech transzach, w trzech seriach byłaby emisja, bo każdorazowo 
będziemy sprawdzali czy jesteśmy w stanie zamknąć budżet, jeżeli by się okazało, że 
jakieś dodatkowe środki w trakcie się pojawią, to wtedy z części tych emisji 
moglibyśmy zrezygnować. Nie jesteśmy w stanie, aby zamknąć budżetu, aby 
sfinansować wszystkie potrzeby tegoroczne. 

 Głos zabrał Radny Z. Dudor, który uzupełnił wypowiedź Starosty, mówiąc że 
przeprowadzamy procedurę uruchomienia tych obligacji, co wcale nie znaczy, że 
musimy wziąć, nie mniej jednak okres przygotowania wymaga czasu i są to czynności 
zapobiegające. 

 Głos zabrała Pani J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która poinformowała, że 
jest to część procedur, następną procedurą po uchwaleniu przez Radnych tej uchwały, 
będzie wystąpienie do Regionalnej Izby Obrachunkowej o wydanie opinii o możliwości 
spłaty zaciągnięcia zobowiązania w kwocie 2.500.000 zł. Nie jesteśmy w stanie 
zabezpieczyć bez tej kwoty wszystkich zobowiązań naszych jednostek, 
przeprowadziliśmy razem z CUW analizę gdzie Pan dyrektor Wojciech Hnatkowski 
przeprowadził analizę we wszystkich jednostkach jakie posiada w swoim zakresie,  
a Pani Skarbnik w pozostałych jednostkach. Okazało się, że wydatki jakie potrzebne są 
do końca roku, aby zapewnić działalność tych jednostek wynoszą 6.800.000 zł tylko  
w jednostkach. Tu w Starostwie Pani Naczelnik Izabela Krężołek przedstawiła sytuację 
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w szkołach niepublicznych, która jest niebezpieczna dla starostwa, ponieważ to znaczy, 
że brakuje nam środków, aby wypełnić nasze zadania wobec szkół niepublicznych. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Radnych czy mają pytania. 

 Głos zabrał K. Korczyński, który powiedział, że ma pytanie dotyczące rozeznania 
rynkowego, czy wiemy jakie są przypadki i doświadczenia innych samorządów 
powiatowych, które być może w Polsce takie emisje obligacji już stosowały, chodzi mi 
o skuteczność, atrakcyjność tych emisji, czy te akcje się sprawdziły, bo rozumiem cel 
jest szczytny i pożądany, natomiast czy mamy wiedzę na temat tego czy skuteczna jest 
taka akcja sprzedaży emisji samorządu powiatowego, czy gdzieś ona dobrze zadziałała, 
czy jesteśmy pionierami w tym zakresie. 

 Skarbnik Powiatu J. Andrykowska powiedziała, że nie jesteśmy pionierami  
i wypuszczając pierwszą emisję obligacji opieraliśmy się na innych powiatach  
w związku z tym taką procedurę też przeprowadziliśmy. Jest to korzystne ze względu 
na mniej procedur w emisji obligacji niż w kredytach, bo kredyty są długotrwałym 
procesem. Tu natomiast jest potrzebne wyrażenie zgody przez Radę Powiatu w sprawie 
emisji obligacji i opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz wysłanie zaproszeń do 
zainteresowanych. Miałam taką informację od innych skarbników, że banki nie są 
specjalnie zainteresowane składaniem ofert, w poprzednim roku jeszcze 
oprocentowanie i marża dotyczące emisji obligacji były wzrostowe i banki walczyły  
o klienta, a teraz Pani Skarbnik z Powiatu Świdwińskiego mówiła, że martwi się, że dała 
dłuższy termin ponad 3 tygodnie i nie miała odzewu ze strony banku. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Radnych czy mają pytania. 

Nikt z Radnych więcej pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przejdą do głosowania uchwały w sprawie emisji obligacji. 

 

Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
   10 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LII/349/2022 w sprawie emisji obligacji. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przejdą do kolejnego 
punktu porządku obrad jakim jest podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego i poprosiła o komentarz Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji M. Banaszka. 

 Głos zabrał Radny M. Banaszek, który powiedział, że w dniu 19 października 
wpłynęło pismo do Starostwa, to wniosek Komendanta 16 Wojskowego Oddziału 
Gospodarczego w Drawsku Pomorskim, który zwrócił się do Przewodniczącej Rady 
Powiatu z wnioskiem dotyczącym wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu 
Drawskiego poprzez zamieszczenie go na płacie sztandaru 16 Wojskowego Oddziału 
Gospodarczego, który zostanie ufundowany przez gminy i społeczeństwo Powiatu 
Drawskiego. Sztandar ten zostanie wręczony w dniu święta 16 Wojskowego Oddziału 
Gospodarczego w dniu 16 czerwca 2023 r. Minister Obrony Narodowej w piśmie z dnia 
26 września 2022 r. kierowanym do Burmistrza Drawska Pomorskiego wyraził zgodę 
na ufundowanie sztandaru  wojskowego dla 16 WOG-u w Drawsku Pomorskim. Biorąc 
pod uwagę zapis art. 12 pkt 10 ustawy z o samorządzie powiatowym (Dz.U. z 2022 r. 
poz.  1526)  oraz §1 ust. 5 regulaminu używania i korzystania z herbu i flagi Powiatu 
Drawskiego, stanowiącego załącznik nr 5 do uchwały Nr XX/142/2000  Rady Powiatu 
Drawskiego  z dnia 19 maja 2000 r. w sprawie herbu i flagi Powiatu Drawskiego 
uzasadnione jest podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego i poinformowała, że Radni 
przystąpią do głosowania uchwały.  

Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
   12 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LII/350/2022 w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu 
Powiatu Drawskiego. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
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Punkt 11 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim są odpowiedzi na interpelacje 
 i zapytania. 
 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który poinformował, że odpowie na dwa pytania, 
a na pozostałe poprosi o odpowiedź Wicestarostę W. Włodarczyka. Starosta  
w nawiązaniu do interpelacji Radnego Z. Chołuja droga Poźrzadło- Mirosławiec - 
planowaliśmy, aby inwestycja była w całości zrealizowana przez wojsko, gdyż łączy 
lotnisko w Mirosławcu z poligonem drawskim. Jak się okazało po przygotowaniu 
dokumentacji będzie to kilkadziesiąt milionów zł i jeżeli miałaby to być droga 
spełniająca wymogi wojskowe to kwota rośnie o następne 30-40%, a biorąc pod uwagę 
cenę obecnie obowiązującą, to będzie to koszt około 50 mln zł koszt.  
My współpracujemy ze wszystkimi samorządami zaangażowanymi w tą drogę: 
Powiatem Wałeckim, Mirosławcem, Kaliszem i nasz Powiat oczywiście. Wydawało się 
że jesteśmy na dobrej drodze, ale nastąpiły zmiany w Ministerstwie Obrony Narodowej 
i praktycznie procedury musimy rozpocząć od podstaw. Następnie Starosta powiedział, 
że nie wie czy uda się zrealizować to w tej kadencji, ale zrobimy wszystko, aby tak było 
 i nikt nie jest w stanie odpowiedzieć czy zapadnie decyzja odnośnie przebudowy tej 
drogi do końca tej kadencji. 

  Odpowiadając na pytanie Radnego J. Kozłowskiego Starosta powiedział, że 
nadal obowiązuje to, co napisaliśmy w odpowiedzi na interpelację kolegi Radnego do 
Pani Przewodniczącej, że odpowiadając na powyższą interpelację informuje, że wciąż 
prowadzone jest postępowanie wyjaśniające w tej sprawie i po zakończeniu udzielimy 
koledze Radnemu odpowiedzi na zgłoszoną interpelację, a chodziło 
o przeprowadzenie kontroli, która została zlecona i wykonana, oczekujemy odpowiedzi 
i odniesienia się jednostki kontrolującej Dyrektora do tej kontroli i kompleksowo 
wszystkie te uwagi, które były wcześniej chcemy rozpracować i opracować 
kompleksowo i na pewno takiej odpowiedzi udzielimy. 

 Głos zabrał Wicestarosta W. Włodarczyk, który odpowiadając na interpelację 
Radnej G. Buczek -ulica Brzozowa, jak również drugie zadanie, które zostało 
połączone, o którym Pan Starosta wspominał wcześnie,  mianowicie rondo na ul. 5-
Marca plus ulica Chopina i sieć deszczowa zostały zgłoszone do funduszu dróg 
lokalnych z realizacją w roku 2023 na rok 2024. To finansowanie z funduszu dróg 
lokalnych jest w wysokości 50% i jest to uzgodnione wspólnie z urzędem i Gminą 
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Złocieniec, tak samo jak było uzgodnienie robione na temat pierwszego wniosku, który 
nie wyszedł, że wycofaliśmy tamten, a składamy wspólny. Zostały uzupełnione i 
wysłane poprawki, zapytania  i oczekujemy na ostateczną decyzję. Odnośnie zadań, 
które dotyczą Ładu Polskiego, takie jak Kalisz Pomorski chodzi o Zespół Szkól plus 
ulica Poznańska w Czaplinku, Kalisz został złożony w ramach Ładu Polskiego, ale 
dotyczy środków przeznaczonych na tereny popgr-owskie i tu jest dofinansowanie w 
Zespole Szkół, z naszej strony jest to kwota 90 000 zł i jest rozplanowana wobec WPF, 
która jest załączona w tej chwili, która była na rok 2023-2024 i w naszych kwotach jest 
to po 45.000 zł Dofinansowanie zewnętrzne jest po 2.205.000zł, każdego roku czyli 
4.410.000zł. W związku z tym, że mamy znowu wzrost cen wnioski był składane w 
innym okresie i dzisiaj, aby je zrealizować jest taka możliwość, bo zmieniły się przepisy, 
że możemy zdecydować się na jedni zadanie, żeby utrzymać tą wersję dofinansowania, 
albo internat albo stołówka i w tej chwili debatujemy jak podjąć decyzję, aby ogłosić ją 
jak najszybciej. Przebudowa ul. Poznańskiej to jest kwota 3.900.000 zł, dofinansowanie 
jest 3.000.705 zł, kwota nasza to 195.000 zł i to zadanie jest planowane na rok 2023. 
Jest w tej chwili już szykowany przetarg na wykonawstwo tego zadania. Następnym 
zadaniem jest to Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne z mieszkaniami wytchnieniowymi i 
zakładem aktywizacji zawodowej, zostało to określone również w tej wieloletniej 
prognozie, która była przedstawiana na kwotę 17.500.000zł z tego finansowanie 
rozłożyliśmy na 3 lata i tak również wykazaliśmy do Polskiego Ładu na rok 2023 i 2024 
z płatnością, która ewentualnie by przeszła na rok 2025. To jest po 4.963.000 zł, każdego 
roku kwota dofinansowania z budżetu pPństwa w ramach ładu i nasze kwoty założone 
870.000 zł, również przez 3 lata. Mamy projekt funkcjonalno-użytkowy, kończymy w 
tej chwili uzgodnienia dotyczące wyposażenia, bo chcemy kompleksowo tą inwestycję 
wykonać i jeżeli by się udało to zakładamy termin zakończenia na rok 2024. Ogłoszenie 
postępowania nastąpi w tym roku, jesteśmy przygotowani i z końcem listopada 
będziemy chcieli to zadanie ogłosić ze względu, że mamy projekt funkcjonalno-
użytkowy, ale trzeba uzyskać konkretny projekt pozwolenia na budowę. Cykl realizacji 
przewidujemy na 1,5 roku jeżeli chodzi o wykonawstwo, a z kolei 3-5 miesięcy na 
wykonanie projektu technicznego. Jeżeli chodzi o drogę Gudowo - Drawsko w tej chwili 
wykonawca wykonuje i został zobligowany do wykonania w terminie tego kontraktu. 
W tej chwili jest skończony podkład pod ścieżkę rowerową, została do wylania masa i 
oznakowanie ścieżki rowerowej, jak również oznakowanie poziome i pionowe 
dotyczące samej drogi. Jeżeli chodzi o sprawę kwoty, która została przewartościowana, 
która dotyczyła głównie ścieżki rowerowej w tej chwili jesteśmy na etapie takim, że 
uzgodnienie jest w budżecie na rok następny i tą kwotę około 1 100 000zł, planujemy 
do zapłacenia w roku 2023 i tak jest uzgodnione z wykonawcą. Jednocześnie są 
uzgodnienia prowadzone z gminą Drawsko Pomorskie w ramach partycypacji w tych 
kosztach. Następnie Wicestarosta przypomniał, że to nie jest związane ze zwiększeniem 
zakresu robót, ale z przeceną wartości jak państwo wiecie na każdym poziomie czy to 
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będzie gmina, czy powiat, czy województwo, czy w Generalnej Dyrekcji Krajowej na 
autostradach to wszystkie kontrakty zostały przeszacowane, przewartościowane. 
Wartości materiałów dotyczących dróg poszły w górę bardzo wysoko od momentu 
ogłoszenia przetargu, który był niejednokrotnie robiony 2 lata wcześniej, a realizowany 
jest w tej chwili, już w trzecim roku i wykonawcy na każdym poziomie samorządowym 
otrzymują zmianę tej kwoty w rozsądnych kwotach i taki protokół między nami również 
został spisany. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że taka jest sytuacja finansowa, że 
nie ma innych możliwości. 

 

Punkt 12 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że 8 listopada będzie sesja 
uroczysta w związku z Narodowym Świętem Niepodległości, a następnie prosiła 
Radnych o zanotowanie daty sesji uroczystej. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni z dyrektorami szkół  

byli w partnerskim Powiecie Segeberg, a następnie powiedziała, że dyrektorzy szkół 
byli bardzo zadowoleni z tej wizyty i podpatrzyli pewne rozwiązania. 

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu  poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę, aby 
opowiedział o wizycie w Estonii. 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że od czwartku ubiegłego 
tygodnia do poniedziałku tego tygodnia byliśmy na zaproszenie partnerów, z którymi 
wcześniej współpracowaliśmy, powiatu z którym mieliśmy podpisaną współpracę Pӧlva 
na południu Estonii, już nie ma, ponieważ zmieniła się struktura administracyjna. W 
miejsce powiatu utworzono związek, który zrzesza 3  miasta i żeby wrócić do tej dobrej 
współpracy pojechaliśmy razem z naszymi partnerami z Niemiec, aby domówić 
szczegóły. Na tym etapie została omówiona współpraca w zakresie turystyki. Pani 
Sekretarz jako ta osoba wiodąca przygotowuje dokumenty i na ten moment zostały 
ustalone zadania, które będą realizowane. Rozważaliśmy też możliwość wymiany 
młodzieży, ale i też współpracę gospodarczą.  Estończycy są zainteresowani współpraca 
gospodarczą i do tego chcielibyśmy wrócić. Zwiedzaliśmy to, co mają do zaoferowania 
i jak rozwiązują zadania przydzielone samorządom.  Myślę że współpraca była owocna, 
natomiast owoce będą widoczne dopiero za kilka tygodni. Co do szczegółów 
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umówiliśmy się drogą online, bo to jest najprostsze i podjęcie tych uchwał, aczkolwiek 
po jakimś czasie nastąpi weryfikacja tych wystąpień i prac, które podczas spotkań 
zostały omówione i przygotowane. Byliśmy też bardzo przyjaźnie przyjmowani i 
wygląda na to, że jest zainteresowanie po stronie Estońskiej chociaż zmieniły się 
struktury administracyjne, ale chcemy wrócić do pozytywnych doświadczeń z szeroką 
wymianą młodzieży i mam nadzieję, że to zaowocuje konkretnymi wymiernymi 
efektami. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i powiedziała, że podczas wizyty w 
Estonii była mowa o współpracy między chórami, zespołami, szkołami, ale także ludźmi 
dorosłymi.  

 Następnie Przewodnicząca Rady udzieliła głosu zgłaszającemu się 
Wiceprzewodniczącemu Rady K. Korczyńskiemu. 

 Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady K. Korczyński, który w nawiązaniu do 
dzisiejszej uchwały podziękował za wyrażenie zgody w imieniu komendanta 16 WOG-
u na wykorzystanie herbu Powiatu do szczytnej inicjatywy. Następnie poinformował, 
że ukonstytuował się społeczny komitet fundatorów sztandaru, którego celem jest 
ufundowanie sztandaru dla 16 Wojskowego Oddziału Gospodarczego w Olesznie. 
Każda jednostka wojskowa szczyci się posiadaniem takiego sztandaru, akurat 16 
Wojskowy Oddział Gospodarczy istnieje na naszym terenie od 2011 roku, ale bardzo 
dobrze i prężnie działa, czego wyrazem są ćwiczenia, zaproszenia wojsk sojuszniczych. 
Celem podstawowym tego komitetu społecznego jest zebranie i ufundowanie  sztandaru 
w postaci zbiórki publicznej. Zaszczytu wejścia w skład tego komitetu dostąpili Starosta 
Powiatu Drawskiego S. Cybula, Komendant Podpułkownik Mariusz Biłec. 
Przewodniczącym komitetu i głównym zarządzającym został Pan Wicestarosta  
W. Włodarczyk, pomagał mu będzie zastępca podpułkownik Tomasz Tomaszewski, 
sekretarzem został przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Gendek, skarbnikiem 
będzie pracownik Starostwa Pan Jacek Zbierajewski. Utworzony przy tych fundatorach 
został też komitet honorowy tego sztandaru, w skład którego wejdzie Burmistrz 
Krzysztof Czerwiński, Andrzej Roman i Wiceprzewodniczący Karol Korczyński. 
Wszystkie te prace będzie nadzorował Pan Zbigniew Kula. Rodzicami chrzestnymi -
matką chrzestną została Przewodnicząca Rady Urszula Ptak i pierwszy Komendant 16 
WOG-u Pan Pułkownik rezerwy Mirosław Sowiński. Zapraszam jak będą wyemitowane 
cegiełki jako społeczna inicjatywa oraz do zainteresowania się. 

 Głos zabrała Przewodnicząca Rady, która podziękowała za wyróżnienie 
 i uznanie.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu udzieliła głosu Radnej G. Polak. 
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 Głos zabrała Radna G. Polak poprosiła, aby członkowie komisji Budżetu zostali 
5 minut dłużej po obradach sesji. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i poinformowała, że ma prośbę, aby wszyscy 
pozostali po zamknięciu sesji, ponieważ będą robocze rozmowy. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Radnych czy mają pytania, komunikaty. 

 Nikt z Radnych komunikatów nie zgłaszał.  

 

Punkt 13 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad 
o godzinie 11:52 zamknęła LII sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 

    Protokołowała              Przewodnicząca Rady 

 

Joanna Rudziewicz            Urszula Ptak 
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